
Maasdam, 27 april 2022.

Geachte raad,

Bij mijn aanstelling als formateur op 14 april jongstleden informeerde een aantal fracties 
naar de openbaarheid van het formatieproces. Hierbij is aangegeven dat de 
formatiegesprekken zelf besloten zijn, maar dat de formerende partijen wel transparantie 
nastreven. Als een eerste invulling van deze transparantie stuur ik dit ‘Formatiebericht’.

De afgelopen twee weken zijn er vijf formatiegesprekken geweest, waarbij de formerende 
partijen hun respectievelijke specialisten per onderwerp lieten aansluiten. De gesprekken 
vinden in gemoedelijke en constructieve sfeer plaats. De inhoud van deze gesprekken was 
erop gericht om elkaar nog beter te leren kennen, elkaars standpunten beter te begrijpen en 
uiteraard het vinden van overeenstemming op de na te streven resultaten voor de komende 
periode.

Ondertussen is op de voor de formerende partijen belangrijkste thema’s op hoofdlijnen 
overeenstemming en wordt dit vastgelegd in een concept coalitieakkoord. De 
vakantieperiode zal gebruikt worden om de resultaten van de gesprekken op papier te 
zetten en de inhoud ambtelijk op hoofdlijnen te laten toetsen. De formatie zal na de 
vakantie op basis van deze concepten en ambtelijke reflecties voortgezet worden. De 
formerende partijen hebben er alle vertrouwen in dat deze gesprekken zullen leiden tot een 
definitief akkoord.

De inhoud van de bovengenoemde hoofdthema’s kan ik nog niet delen op dit moment, op 
een na. Ik heb u aangegeven op 14 april bij de kennismaking, dat een akkoord niet alleen de 
beoogd coalitiepartijen moet dienen, maar juist de hele raad. Omdat daarmee de inwoners 
van Leusden het beste gediend worden. Wellicht ten overvloede, dit is de overtuiging van de 
formerende partijen, waar ik uiteraard van harte achter sta.

Om deze reden hebben de formerende partijen besloten in hun coalitieakkoord alleen vast 
te leggen waar zij elkaar willen vasthouden. Dit zijn de eerdergenoemde hoofdthema’s. Alle 
andere onderwerpen willen zij aan de raad als geheel laten. Om die reden willen zij als de 
formatie afgerond is, een openbaar gesprek met u als raad over de andere thema’s die voor 
Leusden relevant zijn. Dit gesprek kan leiden tot een raadsbesluit over een strategische 
raadsagenda voor de komende vier jaar. De formerende partijen laten elkaar vrij in de 
standpuntbepaling over deze in de raad aangedragen thema’s.

Om die reden wil ik u namens de formerende partijen vragen na te denken welke thema’s 
voor u als raad belangrijk zijn en daarbij vooral het ‘waarom’ en het ‘wat’ te benoemen. 
Waarom is het thema belangrijk en wat wil de raad als resultaat voor de inwoners Leusden 
bereiken komende vier jaar? Hiermee kunt u een strategische agenda vormen, waarmee u 
komende vier jaar -indien gewenst- de bevolking kunt betrekken en uw 
volksvertegenwoordigende en uw kaderstellende rol op een moderne manier vormgeven.

Ik wil u er wel nadrukkelijk op wijzen dat de budgetten en ambtelijke capaciteit beperkt zijn 
en dat dit tot keuzes zal moeten leiden. U kunt niet alles en niet alles tegelijk realiseren. Dit 



vraagt keuzes, scherpe en soms moeilijke keuzes. De formerende partijen geloven dat dat 
een gezamenlijke raadsopgave is, ten einde het beste voor de inwoners van Leusden te 
bereiken.

Komende tijd nodig ik een delegatie van de diverse fracties uit voor een gesprek. Ik wil 
indien gewenst een nadere toelichting geven op deze brief, maar ook graag van u horen wat 
voor u van belang is met betrekking tot bovenstaand proces. 

Vriendelijke groet,

Bram van Hemmen
Formateur.


